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Zápis z jednání výboru a revizní komise SPPK 
5.5.2024 (online) 

Přítomní:  Charvát, Chovanec, Maňásek, Polák, Lisová, Šenkyřík, Kletečka, Čutora, Douglas, Kunderlík, 
Vlasáková, Constantine, Fricová, Šmahel 

Hosté:   Hospodár, Čiháček, Sopko 
Omluveni:  - - -  
 

 
V 19:00 prof. Charvát přivítal účastníky online jednání SPPK. Přítomné seznámil s body programu k projednání. 
 
1. Zpráva a posouzení účasti na 8. kongresu WoCoVA. 

Naše účast a příspěvky na kongresu byly hodnoceny velice pozitivně. Na financovaní nákladů kongresu se 
spotřebovalo 300.000 Kč, nedoplatek 45.000Kč hradila firma Medisyner. Prof. Charvát vykomunikuje 
s organizátory kongresu svolení ke zveřejnění prezentovaných sdělení členů SPPK na www stránkách 
společnosti. Se souhlasem autorů pak přednášky a postery budou publikovány na www.sppk.eu. 
 

2. Volby orgánů SPPK – informace předsedy volební komise, sekretář společnosti. 
Předseda volební komise Michal Hospodár shrnul přítomným výsledky voleb na funkční posty výboru a 
revizní komise: 
 
Předseda výboru: prof. MUDr. Jiří Charvát, CSc. 
Místopředseda výboru: MUDr. Vendelín Chovanec, Ph.D. 
Vědecký sekretář výboru: MUDr. Viktor Maňásek 
Pokladník výboru: MUDr. Martin Polák 
Předsedkyně revizní komise: Bc. Iveta Constantine, MSc. 
 
Vykonáváním činnosti sekretáře společnosti byl předsedou výboru pověřen MUDr. Petr Šmahel, Ph.D. 
Členové výboru k obsazení jednotlivých funkcí neměli výhrady. 
 

3. Informace o schůzce na MZ ohledně kurzu komplexní ošetřování žilní vstupů. 
Mgr. Lisová informovala o průběhu a závěrech jednání. Schůzka byla korektní a přínosná, celkový dojem je 
pozitivní. Ze závěrů vyplynulo, že kurz nemůže být omezen na konkrétní pracoviště, ale je nutné specifikovat 
náplň jednotného kurzu a především definovat požadavky na pracoviště a kompetence a kvality jednotlivých 
lektorů a školitelů. Na základě těchto informací proběhne další jednání. 

 
4. Příprava knihy. 

Kniha by měla být dílem celé společnosti SPPK. Jedná se o československou publikaci s vyváženými 
příspěvky lékařů i sester na více než 400 stranách. Měla by představovat edukační materiál nejen dovnitř 
společnosti, ale i na venek. Kniha bude mít 4 editory a půjde o kolektivní dílo. Autoři by měli pokrývat členy 
výboru a dále aktivní přednášející a lektory SPPK. Jednotlivé kapitoly budou delegovány na vytipované 
autory. Zazněly tyto návrhy: 
MUDr. Maňásek – Onkologie 
MUDr. Šenkyřík – Nutrice 
MUDr. Polák – Paliativní péče 
MUDr. Chovanec – UZ a zobrazovací metody 
prof. Michálek – Problematika alternativních vstupů 
Zpracováním zavádění PICC bude pověřena sestra. 
 
Prof. Charvát zašle návrh jmen autorů k jednotlivým kapitolám. V průběhu května by měla být podepsaná 
smlouva, do poloviny září 2024 je potřeba mít hotové jednotlivé texty. Práce na knize souvisí i s aktualizací a 
modernizací doporučených postupů SPPK. K tomuto bodu nebyly žádné výhrady. 
 

5. Kongres SKVIMP – naše účast, kongres intenzivní medicíny – naše účast. 
Na kongresu SKVIMP 31.5. v Hradci Králové je zařazen blok SPPK věnovaný katétrovým zátkám, 
koordinuje Dr. Šenkyřík.  
Na kongresu české společnosti intenzivní medicíny v Mikulově bude zařazen workshop zavádění a péče o 
žilní vstupy, koordinuje Dr. Kletečka.  
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6. PICC day. 
13.6.2024 proběhne v Brně 5. setkání PICC a midline týmů CZ a SK. Dr. Šenkyřík informoval, že už je téměř 
naplněna kapacita a předpokládá se kolem 300 účastníků. Workshop na konferenci není plánovaný. Zatím se 
ještě nepřihlásili všichni přednášející o zajištění ubytování. Součástí setkání bude schůzka výboru. Pro 
přednášející Dr. Šmahel připraví formuláře se souhlasem se zveřejněním přednášky na webových stránkách 
SPPK. 

 
7. Web – anglická verze. 

Byl vysloven souhlas s potřebou vytvořit anglickou jazykovou verzi webových stránek SPPK. Ta by 
usnadnila mezinárodní komunikaci a prezentaci společnosti. Nejprve je nutné se domluvit, co všechno je 
vhodné (potřeba) překládat. Práce by měla být hotova do podzimu, pověřen byl Dr. Šmahel.  

 
8. Diskuze na téma vytvoření pracovních skupin. 

Dr. Chovanec zdůraznil potřebu pracovních skupin, které budou v užším kontaktu a budou zodpovědné za 
rozvíjení konkrétních oblastí. Je potřeba definovat jednotlivé oblasti.  
• Pracovní skupina pro edukaci (Dr. Chovanec) – rozvíjení a implementace edukace zdravotnické 

veřejnosti. 
• Pracovní skupina pro ekonomiku (prof. Charvát, Dr. Polák) – řešení problematiky úhrad, úznávání 

výkonů, ohodnocení sester, utváření ekonomických podmínek pro vznik, provoz a rentabilitu center. 
• Pracovní skupina pro prezentaci společnosti (Dr. Maňásek, Dr. Šmahel) – propagace společnosti, 

publikační činnost, www, PR 
 
K činnosti ekonomické skupiny je nezbytně nutné sbírat a mít k dispozici validní data. Byla diskutována 
problematika vytvoření registru cévních vstupů. Zkušenosti z jednotlivých pracovišť naznačují, že tvorba a 
sběr dat má mnoho úskalí, ať už technické překážky a nebo princip dobrovolnosti, který není spolehlivý. 
Dr. Polák nabídnul prodiskutovat s prof. Duškem možnost využít infrastrukturu a existující data ÚZIS. V 
případě shody bychom mohli spustit pilotní projekt pro vybraná centra. Výbor vyjádřil s postupem souhlas. 
 

9. Diskuze ohledně dalšího osudu původní společnosti a zde uložených finančních prostředků. 
Na účtu původní splolečnosti je cca 75.000 Kč. Se změnou či zrušením musí souhlasit všichni 4 statutární 
zástupci. Dle sdělení Dr. Poláka je pro nás nejvýhodnější a nejpraktičtější změna společnosti na Nadační 
fond. Nejprve je nutné oslovit všechny statutární zástupce a požádat je o notářsky ověřený souhlas 
s převodem práv a se změnou společnosti. Oslovením zakladatelů byla pověřena doc. Fricová. Výbor vyjádřil 
s postupem souhlas. 

 
10. Další dle návrhu členů výbor a revizní komise. 

Doc. Sopko požádal výbor o pomoc s organizací konference 18.11.2024 v Bratislavě. Hlavními tématy budou 
intenzivní péče, gastroenterologie, onkologie a varia, na akci nebude workshop. Akce má za cíl rozšířit 
povědomí a informace o cévních vstupech. Oslovení přednášející byli prof. Charvát, Dr. Šenkyřík, Dr. 
Kletečka, Dr. Maňásek. Koordinátor programu je Dr. Čutora. 
 
27.9.2024 se v Martině uskuteční Slovenský výživový kongres. Na programu je 1h blok SPPK a 
1h workshop. Program koordinuje Dr. Kunderlík a Dr. Šenkyřík.  
 
 
Jednání výboru bylo ukončeno v 20:35. Další schůze je naplánovaná na 2.6.2024 online. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Zapsal Dr. Šmahel 


